
واگذاری تنظیم بازار قند و شکر
به انجمن صنفی کارخانههای قند

وشکر

معاون توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی از واگذاری تنظیم بازار
قند و شکر به انجمن صنفی کارخانههای قند و شکر کشور خبر داد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی(اگروفودنیوز)، به نقل
از وزارت جهاد کشاورزی، محسن شیراوند معاون توسعه بازرگانی وزارت
جهاد کشاورزی در این خصوص گفت: با توجه به سیاستهای کلی دولت در
جهت کاهش تصدیگری و با هدف ساماندهی امور اجرایی صنایع قند و شکر
از جمله کنترل قیمت، توزیع و واردات این محصول، تفاهمنامهای از
سوی معاونت توسعه بازرگانی با انجمن صنفی کارخانههای قند و شکر

ایران به امضا رسید.

وی افزود: این تفاهمنامه به منظور واگذاری امور اجرایی به بخش
خصوصی و استفاده از ظرفیت و توانمندیهای اتحادیهها و تشکلهای بخش
خصوصی در کنترل و تنظیم بازار است که بعد از این، مسؤولیت امور
اجرایی از قبیل برنامهریزی تولید قند و شکر، تنظیم بازار و
مدیریت واردات شکر در سطح کشور در چارچوب ضوابط و سیاستهای ابلاغی
وزارت جهاد کشاورزی به انجمن صنفی کارخانههای قند و شکر ایران

واگذار میشود.
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سرویس خبری: صنعت غذا

دبیر انجمن صنفی کارخانجات قند
و شکــر: تولیــد ٨ میلیــون تــن
چغندر قند در سالجاری محقق نمی

شود

دبیر انجمن صنفی کارخانجات قند و شکر با بیان اینکه تولید ٨
میلیون تن چغندر قند در سالجاری محقق نمی شود، گفت: پیش بینی

تولید شکر ١.٣ میلیون تن است.

بهمن دانایی در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه امسال با
توجه به افزایش قیمت خرید تضمینی چغندر قند در پایان سال ٩٨،
استقبال نسبتاً بهتری از کشت این محصول نسبت به سال گذشته شد،
گفت: حدود سه سال طول میکشد تا ما در تولید شکر به دوران

طلایی سالهای ٩۶ و ٩٧ برسیم.

وی تصریح کرد: براساس آخرین آمار گزارش شده از سوی کارخانجات تا
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سی فروردین ماه، ۵۶ هزارهکتار چغندر بهاره تاکنون کشت شده و این
رقم پارسال ۴٠ هزار هکتار بوده و در سالجاری از رشد ۴٠ درصدی

برخوردار بوده است ضمن اینکه کشت بهاره تا خرداد ادامه دارد.

دانایی اظهارامیدواری کرد: سطح زیرکشت چغندر قند در سالجاری به
٨٠ تــا ٨۵ هزارهکتار برســد. ایــن رقــم در ســال گذشتــه حــدوداً

۶۵ هزارهکتار بوده است.

به گفته این مقام مسئول برنامه کشت در سالجاری ١٢٠ هزارهکتار است
که از این رقم اگر اتفاق خاصی رخ ندهد حدود ٨۵ هزار هکتار آن

محقق میشود.

دانایی با بیان اینکه برداشت کشت بهاره چغندر در پاییز انجام
میشود، افزود: برداشت کشت پاییزه چغندر قند نیز از هفته قبل شروع
شده و پیش بینی میشود از محل کشت پاییزه بین ١.١میلیون تن تا یک
میلیون و ١۵٠ هزارتن چغندر قند تولید شود. سال گذشته این رقم
۶٩٠ هزارتن بوده و امسال تولید چغندر پاییزه ۴٠٠ هزارتن افزایش

دارد.

وی تصریح کرد: سال گذشته مجموع تولید چغندر بهاره و پاییزه ٣.٨
میلیون تن بوده که امسال این رقم به حدود ۵ میلیون تن خواهد

رسید.

تولید ٨ میلیون تن چغندر قند در سالجاری محقق نمیشود

دانایی درباره مباحث مطرح شده مبنی بر تولید ٨ میلیون تن چغندر
در سالجاری گفت: امسال به این میزان تولید دست پیدا نمیکنیم،
دست یابی به دوران طلایی تولید نیازمند الزاماتی است که در صورت
رعایت این الزامات طی دو تا سه سال آینده به دوران طلایی باز

میگردیم.

وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه هم اکنون در دوران
برداشت شکر هستیم اما هنوز وضعیت قیمت و فروش آن مشخص نیست،
افزود: به همین جهت این شکرها تولید و در انبار انباشت میشود
بنابراین ما نمیتوانیم شکرها را بفروشیم و با کشاورزان تسویه
حساب کنیم و همین یکی از عواملی است که از رغبت کشاورزان به

کشت می کاهد.

دانایی ادامه داد: بعد از تغییر گروه کالایی شکر و واردات آن با
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ارز نیمـایی، قیمـت مصـوب ایـن کـالا حـذف و بـا تـوجه بـه شرایـط
واردات هرکیلوگرم شکر وارداتی بین ۶٢٠٠ تا ۶٣٠٠ تومان به فروش
میرسد بنابراین الان که شکر وارداتی نرخ مصوب ندارد باید برای شکر
تولید داخل نیز همین اتفاق بیفتد چون در غیر این صورت تولید داخل

نمیتواند هم راستا با شکر وارداتی حرکت و با آن رقابت کند.

پیش بینی تولید یک میلیون و ٣٠٠ هزارتن شکر در سالجاری

وی تصریح کرد: علی رغم مکاتباتی که با ستاد تنظیم بازار و
وزارت صمت داشتیم هنوز پاسخی به این درخواست ما نداده اند گلایه
مــا ایــن اســت کــه چــرا بــرای محصــول وارداتــی اینقــدر ســریع
تصمیم گیری میشود اما تولید داخل تا مدتها بلاتکلیف میماند در
حالی که جهش تولید زمانی اتفاق میافتد که تولید داخل پایدار

بماند.

دانایی همچنین درباره تولید نیشکر گفت: با توجه به احیای برخی
مزارع آسیب دیده از سیل، پیش بینی میشود امسال بین ۶ تا ۶.۵
میلیون تن نیشکر تولید شود که از محل این تولید ۶۵٠ هزارتن شکر و
از محل تولید چغندر نیز تقریباً همین میزان شکر تولید میشود و در

مجموع پیش بینی تولید شکر ١.٣هزارتن است.

براساس این گزارش، وزارت جهاد کشاورزی پیش از این اعلام کرده بود:
کشت پاییزه چغندر قند در سالجاری ۱۸ هزار هکتار بوده که اواخر
فروردین ماه جاری این محصول برداشت خواهد شد. همچنین برنامه کشت
بهـاره ۱۱۰ هزارهکتار اسـت بنـابراین میـزان تولیـد چغنـدر قنـد

در سالجاری حدود هشت میلیون تن خواهد بود.

میزان تولید شکر از محل چغندر قند حدود ۱.۱ میلیون تن خواهد بود
و حداقل ششصد هزارتن نیز از محل نیشکر تولید میشود و درمجموع یک

میلیون و ٧٠٠ هزارتن شکر در سالجاری تولید خواهد شد.

سرویس خبری: صنعت غذا
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دبیر انجمن صنفی کارخانجات قند
و شکر: هشدار درباره واردات بی
رویـه شکـر/ فـاجعه سـال ٨۵ را

تکرار نکنید!

دبیر انجمن صنفی کارخانجات قند و شکر با انتقاد از ثبت سفارش و
واردات بی رویه شکر گفت: ممکن است فاجعه سال ٨۵ تکرار شود و

تولید داخلی آسیب جدی ببیند.

بهمن دانایی در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه قرار بود
واردات شکر با نظارت انجمن صنفی کارخانجات قند و شکر انجام شود،
گفت: نظارت دقیق بر واردات شکر در سال گذشته موجب شد این کالا که
با ارز ۴٢٠٠ تومانی وارد میشد براساس اهداف دولت در داخل توزیع
شود و شاید بتوان گفت شکر تنها کالای وارداتی با ارز ۴٢٠٠ تومانی

بود که وارد سفره مردم شد.

وی تصریح کرد: متأسفانه در حال حاضر هر کس که مایل است اقدام به
ثبـت سـفارش شکـر میکنـد. شکرهـایی کـه الان ثبـت سـفارش میشونـد
حدود دوماه دیگر وارد کشور خواهند شد که این همزمان با عرضه شکر

تولید داخل به بازار خواهد بود و بازار را بر هم میزند.

دانایی تصریح کرد: متأسفانه الان نظارتی روی واردات نیست و احتمال
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دارد فاجعهای که سال ٨۵ در این حوزه رخ داد دوباره تکرار شود. در
سال ٨۵ صفر شدن تعرفه واردات منجر به واردات ٢.۵ میلیون تن شکر و

وارد آمدن آسیب شدید به تولید داخل شد.

وی با تاکید بر لزوم ساماندهی واردات گفت: اگر واردات مدیریت
نشود، تولید داخل به شدت در معرض خطر قرار میگیرد. در حال حاضر
که باید مصارف ارزی کشور بدرستی مدیریت شود، باید از تولید داخل
حمایت کنیم که ارز از کشور خارج نشود؛ بااین توصیف چرا باید با

ایجاد رانت برای یک عده، منابع ارزی کشور هدر داده شود؟

چرا قیمت دو ماه دیگر کاهش مییابد؟

دانایی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به مباحث مطرح شده
مبنی بر کاهش حدود ٣٠ درصدی قیمت شکر و عدم تأثیر این مساله بر
قیمت شکر وارداتی در داخل کشور توضیح داد: شکرهای وارداتی که در
حال حاضر در بازار عرضه میشود دی و بهمن ٩٨ و با قیمتهای آن زمان
وارد شــده اســت. ضمــن اینکــه شکرهــایی کــه الان ثبــت ســفارش و
حدود دوماه دیگر وارد میشود متأثر از کاهش قیمت جهانی خواهند بود

و دوماه دیگر قیمت شکر وارداتی ارزانتر میشود.

دانایی با بیان اینکه حدود ١۵٠ هزارتن شکر در سه هفته اخیر توسط
بخش خصوصی وارد شده و این واردات ربطی به کارخانجات ما ندارد،
گفت: این شکرها در دی و بهمن ٩٨ و با قیمت جهانی آن زمان،

خریداری شدهاند.

این فعال بخش خصوصی ادامه داد: قیمت جهانی شکر در دی و بهمن ٩٨؛
۴١٠ دلار در هر تن بوده اما الان بین ٢٧٠ تا ٢٨٠ دلار است.

وی افزود: قیمت شکر متأثر از قیمت نفت است و باکاهش قیمت نفت،
نرخ جهانی این کالا هم کاهش یافته است.

دانایی تصریح کرد: مسئولان امر نباید فریب شرایط فعلی بازارهای
جهانی را بخورند و به دلیل ارزان شدن قیمت، درهای کشور را به روی
واردات باز کنند. بعد از کرونا که شرایط عادی میشود کشورهای
تولید کننده شکر برای جبران زیانهای این چند وقت اخیر قیمت را
بسیار بالا خواهند برد و آن زمان ما قادر نخواهیم بود به راحتی
شکر وارد کنیم درحالی که واردات بی رویه فعلی، تولید داخلی را هم

از بین خواهد برد. بنابراین الان باید با هوشیاری عمل کرد.



سرویس خبری: صنعت غذا

دبیـر انجمـن صـنفی قنـد و شکـر:
کمبـودی در بـازار شکـر نـداریم/

نگران کاهش تقاضا هستیم

دبیر انجمن صنفی کارخانجات قند و شکر با بیان اینکه کمبودی در
تامین شکر وجود ندارد،گفت: مهمترین مساله در حال حاضر کاهش تقاضا

است.

بهمن دانایی، دبیر انجمن صنفی کارخانجات قند و شکر در گفتگو
با خبرنگــار مهر دربــاره مبــاحث مطــرح شــده مبنــی بــر کمبــود

ً مشکلی در این زمینه وجود ندارد. شکر، اظهارداشت: فعلا

وی اضافه کرد: در حال حاضر واردات شکر نیز شروع شده و کشتیها یکی
بعد از دیگری به کشور میرسند بنابراین جای نگرانی نیست.

این فعال بخش خصوصی با بیان اینکه اکثر صنایع بزرگ نیز به اندازه
کافی شکر در انبارهای خود دارند، گفت: تقریباً تمام مصرفکنندگان
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کوچک شکر از جمله قنادیها، تولیدکنندگان آبمیوه و… در هفتههای
اخیر به دلیل شیوع کرونا تعطیل بوده و مصرفی در این زمینه

نداشتند.

دانایی ادامه داد: بیشتر تولیدات حوزه شیرینی و شکلات هم بخاطر
شرایط قرنطینه مردم و عدم امکان دید و بازدید نوروزی در انبارها

و روی دست تولیدکنندگان مانده است.

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به واردات شکر افزود: در
حال حاضر سه کشتی با وزن حدود ۹۴ هزارتن وارد کشور شده و در حال
ترخیص هستند ضمن اینکه حدود چهار کشتی دیگر هم در هندوستان مشغول
بارگیری هستند که تا دهه دوم اردیبهشت ماه وارد کشور خواهند شد.

حدود ۴۰۰ هزارتن نیز منتظر تخصیص ارز است.

دانایی تصریح کرد: در حال حاضر مهمترین مساله کاهش تقاضا به دلیل
شیوع کرونا است.

سرویس خبری: صنعت غذا

دبیـر انجمـن صـنفی صـنایع قنـد و
شکــر: شکرهــای هنــدی از هفتــه

آینده وارد ایران می شود
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دبیرانجمن قند و شکر کشور با اشاره به اینکه شکرهای وارداتی از
هفته آینده وارد کشور می شود و برداشت نیشکر نیز از یک الی دو
روز آینده آغاز می شود، گفت: قیمت شکر در روزهای آینده متعادل می

شود.

بهمن دانایی در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به افزایش قیمت
شکر در بازار گفت: افزایش قیمت این کالا طی روزهای گذشته جزئی

بوده است.

وی با بیان اینکه شکر جزو کالاهایی است که از مالیات ارزش افزوده
معاف بوده است، افزود: حدود سه هفته قبل مجلس تصمیم به اصلاح این
قانون گرفت و قرار بود شکر را هم از لیست این کالاها خارج کنند.
که همین مساله باعث شد قیمت شکر در بازار بین ۱۰ تا ۱۵ درصد
افزایش یابد ما بعد از گرانی کالا بلافاصله وارد ماجرا شدیم و با
پیگیریهایی که قائم مقام وزیر صنعت در امور بازرگانی انجام داد و
مذاکراتی که با کمیسیون اقتصادی مجلس صورت گرفت این طرح از دستور
کار مجلس خارج شد و همین مساله باعث افت قیمت شکر شد اما هنوز
قیمت با نرخ مصوب مقدار کمی فاصله دارد که پیش بینی میکنیم این

گپ قیمتی نیز طی روزهای آینده از بین برود.

دانایی با اشاره به اینکه الان فصل کم مصرف شکر و مصرف این کالا از
نیمه بهمن و اسفندماه بالا میرود، گفت: در حال حاضر نیاز کشور به
شکر ماهی حدود ۱۵۰ تا ۱۶۰ هزار تن و در ایام پرمصرف حدود

۲۰۰ هزارتن است.
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وی اضافه کرد: با این حال به دلیل هیجانی که بازار دارد ما طی
ماههای اخیر بین ۱۹۰ تا ۲۰۰ هزارتن شکر را ماهیانه به بازار عرضه

کرده ایم تا مشکلی بوجود نیاید.

این فعال بخش خصوصی در بخش دیگری از سخنان خود وضعیت ذخایر شکر
را بسیار مطلوب توصیف کرد و گفت: به دلیل تأخیری که سال گذشته در
واردات رخ داد و باعث نابسامانی بازار شد امسال به موقع برای این

کار اقدام کردیم.

دانایی با بیان اینکه تاکنون ۹۰۰ هزارتن شکر ثبت سفارش شده است،
افزود: در مدت مشابه سال گذشته میزان ثبت سفارشها صفر بود و ما

اواخر اسفند اقدام به این کار کردیم.

شکرهای هندی از هفته آینده وارد کشور میشوند

وی ادامه داد: برای ۳۰۰ هزارتن از شکرهای ثبت سفارش شده تخصیص
ارز صورت گرفته و امیدوار هستیم که این میزان از هفته آینده به
تدریج وارد کشور شود ضمن اینکه حدود ۲۰۰ تا ۲۵۰ هزارتن ثبت سفارش
دیگر نیز انجام خواهد شد که امیدواریم همه این محصولات تا آخر سال

وارد کشور شوند.

دانایی با بیان اینکه این میزان واردات برای تأمین نیاز بازار
داخلی به شکر تا پایان تابستان ۹۹ است، افزود: طی یکی دو روز
آینده اولین محموله شکرهای وارداتی وارد کشور میشود و همه این

واردات از هند انجام میگیرد.

وی با اشاره به ذخایر استراتژیک کشور نیز گفت: شرکت بازرگانی
دولتی ایران حدود ۵۰۰ هزارتن شکر را برای این منظور وارد کرده

است.

دانایی ادامه داد: تمام مصرف کنندگان حقیقی و حقوقی که شکر
میخواهند میتوانند درخواست خود را به سازمان صنعت و معدن استانها
یا شرکتهای غله هر استان ارائه کنند آنها نیز لیست را تحویل ما
میدهند و ما نیز از کارخانجات میخواهیم که شکر مورد نیاز آنها را

تحویل دهند.

میزان تولید چغندرقند بهاره از پیش بینی بخش خصوصی هم کمتر شد

دبیر انجمن قند و شکر کشور در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره
به اینکه مقدار تولید چغندر قند در کشور برای اولین بار حتی از



میزان پیش بینی شده توسط بخش خصوصی نیز کمتر شده است، گفت: ما
پیش بینی میکردیم میزان تولید بین ۳ میلیون و ۸۰۰ هزار تن تا ۳
میلیون و ۹۰۰ هزار تن باشد اما در نهایت حدود ۳.۲ میلیون تن
چغندر بهاره در کشور تولید شد که با احتساب تولید حدود ۷۰۰ هزار

تن چغندر پاییزه مجموع تولید به ۳.۹ میلیون تن میرسد.

دانایی دلیل کاهش تولید چغندر قند را کاهش عملکرد در هکتار عنوان
کرد و ادامه داد: اواخر سال گذشته و اوایل امسال بارندگیهای شدید
باعث ایجاد مشکلاتی در کشت و در نهایت کاهش تناژ محصول شد امسال

عملکرد در واحد سطح به کمتر از ۵۰ تن در هکتار کاهش یافت.

وی اضافه کرد: امسال ۵۰۰ هزار تن شکر از نیشکر نیز در کشور تولید
میشود که تا کنون ۱۰۰ هزار تن از آن تولید شده و حدود ۴۰۰ هزار
تن دیگر تولید خواهد شد و انشاءا… با خشک شدن زمین بعد از
بارندگیهای اخیر، طی امروز و فردا برداشت آن مجدداً آغاز خواهد

شد.

تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به واردات شکر برای ۱۵۰ نفر رانت ایجاد
کرده است!

دانایی با اشاره به مباحث مطرح شده مبنی بر احتمال حذف ارز ۴۲۰۰
تومانی از شکر، گفت: ما از این مساله استقبال میکنیم چرا که
اختصاص ارز ۴۲۰۰ تومانی برای واردات شکر منجر به ایجاد رانت برای

عدهای محدود شده است.

وی اضافه کرد: عمده شکر وارداتی با ارز ۴۲۰۰ تومانی تبدیل به
محصولات دیگر و از کشور صادر میشود. بنابراین مصرف کننده نفع
چندانی از این مساله نمیبرد ضمن اینکه به دلیل ارزان بودن شکر
وارداتی با ارز دولتی، انگیزه قاچاق این محصول به کشورهای همسایه

زیاد میشود.

دبیر انجمن قند و شکر کشور گفت: بر اساس آمار بانک مرکزی میزان
شکر مصرفی یک خانواده ۴ نفره ۸ کیلوگرم و انواع قند ۱۵ کیلوگرم
است ضمن اینکه این آمار مربوط به سال ۹۶ است و ما اطمینان داریم

که در حال حاضر میزان مصرف کمتر شده است.

دانایی توضیح داد: حتی اگر مجموع قند و شکر مصرفی خانوار را ۲۴
کیلوگرم در نظر بگیریم سهم هر نفر شش کیلوگرم میشود بنابراین

نیاز کشور به مصرف مستقیم شکر بین ۴۸۰ تا ۵۰۰ هزار تن است.
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وی ادامه داد: به عبارتی از مجموع ۲.۲ میلیون تن شکر وارداتی،
۱.۷ میلیون تن آن در صنوف و صنایع مصرف میشود که عمده آن نیز از
کشور صادر میشود. بنابراین در این میان ۱۰۰ تا ۱۵۰ نفر از رانت

ایجاد شده نفع میبرند نه مردم و مصرف کنندگان نهایی.

حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی از واردات شکر به زودی اتفاق نمیافتد

دانایی با اشاره به اینکه در صورت حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی از واردات
شکر، راهکارهای مختلفی برای کنترل بازار آن وجود دارد، گفت: به
عنوان مثال میتوان شکر را به صورت مستقیم عرضه کرد یا اینکه آن
را در بسته بندیهای مختلف ارائه نمود. اما مساله اینجاست که در
حال حاضر شکر اثر چندانی در سبد هزینه خانوار ندارد. هم اکنون
نرخ مصوب آن ۴,۰۵۰ تومان است و پیش بینی میشود در صورت حذف ارز
۴۲۰۰ تومانی و تبدیل آن به ارز نیمایی قیمت شکر به ۴۸۰۰ تا ۴,۹۰۰

تومان برسد.

وی با بیان اینکه قیمت شکر شهریور هر سال بعد از اعلام نرخ خرید
تضمینی چغندر قند و دستمزد تعیین میشود و تا شهریور سال آینده
ثابت میماند، اضافه کرد: باید این نکته را متذکر شوم که با توجه
به شرایط جامعه و قدرت خرید مردم این اتفاق بزودی رخ نمیدهد و

حداقل تا قبل از عید شاهد چنین اتفاقی نخواهیم بود.

سرویس خبری: صنعت غذا

دبیـر انجمـن صـنایع قنـد و شکـر:
صـادرات آبنبـات بـا ارز دولتـی،

سودجویی به نام مردم است
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در حالیکه سرپرست سازمان توسعه تجارت از صادرات ۱۲۰ میلیون دلار
آبنبات خبر داده که با استفاده از شکر دولتی تولید شدهاند، دبیر
انجمن صنفی صنایع قند و شکر اعلام کرد که این درست نیست که شکر به
نام مردم و با ارز دولتی وارد و تبدیل به آبنبات صادراتی به نفع
عدهای خاص شود. این افراد باید مابهالتفاوت ارز دولتی و آزاد که

به جیب زدهاند را باز گردانند.

 

 

در این رابطه بهمن دانایی – دبیر انجمن صنفی صنایع قند و شکر –
به ایسنا اعلام کرد که شاید استفاده از شکر دولتی برای تولید
آبنبات تخلف نباشد اما به هیچ وجه درست نیست که به نام مردم و
تأمین امنیت غذایی برای آنها، شکر دولتی با ارز یارانهای ۴,۲۰۰
تومانی وارد کنیم و آبنبات تولید شده از آن را با ارز آزاد صادر

کنیم، چرا که این مسئله تنها به سود عدهای خاص است.

وی افزود: در حال حاضر صنایع قند و شکر و شرکت بازرگانی دولتی
ایران شکر وارداتی خود را براساس آخرین مصوبه ستاد تنظیم بازار،
کیلویی ۴۰۰۰ تومان برای مصرف مردم و کیلویی ۳,۴۰۰ تومان برای صنف
و صنعت عرضه میکنند و تولیدکنندگان آبنبات با همین قیمت قانونی

شکر را از این طریق تأمین کردهاند.

دانایی ادامه داد: چرا باید شکر با نرخ ۴۲۰۰ تومانی به نام سفره
مردم، وارد کشور شود و به جیب عدهای برود که میخواهند از این
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طریق، سود بیشتری به جیب خود بزنند؟! چرا که اختلاف شکر وارداتی
با ارز ۴۲۰۰ تومانی با صادرات آبنبات با ارز آزاد، از جیب دولت و
مردم به جیب عدهای خاص رفته است و این مسئله به هیچ وجه درست

نیست و باید به آن رسیدگی شود.

دبیر انجمن صنفی صنایع قند و شکر تصریح کرد: راهکار این است که
به تولیدکنندگان چنین محصولاتی که میخواهند کالای نهایی خود را
صادر کنند، اجازه واردات شکر با ارز آزاد را به صورت ورود موقت
بدهند تا آنها ضمن تأمین مواد اولیه مورد نیازشان، بتواند با

قیمت منطقی و عادلانه تولیدشان را صادر کند.

تولیدکنندگان شیرینی و شکلات هم شکر دولتی گرفتند!

دانایی با اشاره به ادعای انجمن شیرینی و شکلات مبنی بر اینکه
کمبود شکر خود را از بازار آزاد تهیه کردیم، گفت: به هیچ وجه این
ادعا صحت ندارد و شرکت بازرگانی و صنایع قند و شکر، شکر مورد
نیاز تولیدکنندگان شیرینی و شکلات تأمین کردند و لیست آنها در
شرکت بازرگانی دولتی ایرانی به صورت شفاف وجود دارد و همه این
معاملات با نرخ مصوب بوده است. البته این اتفاق هم برای صنف و

صنعتی که محصولاتش صادر میشود، نباید بیافتد.

وی اظهار کرد: در شرایط کنونی صادرکنندگان آبنبات که از ارز
دولتی شکر استفاده کردند باید مابهالتفاوت آن را تا ارز آزاد، به
دولت بازگردانند و از این پس برای تولید کالاهای صادراتی، راهکاری

همچون اجازه ورود موقت با نرخ آزاد اندیشیده شود.

سرویس خبری: صنعت غذا

واردات ۶۰ هـزار تـن شکـر طـی ۴
روز اخیر

http://agrofoodnews.com/category/food-industry/page/2/
https://agrofoodnews.com/%d9%88%d8%a7%d8%b1%d8%af%d8%a7%d8%aa-%db%b6%db%b0-%d9%87%d8%b2%d8%a7%d8%b1-%d8%aa%d9%86-%d8%b4%da%a9%d8%b1-%d8%b7%db%8c-%db%b4-%d8%b1%d9%88%d8%b2-%d8%a7%d8%ae%db%8c%d8%b1/
https://agrofoodnews.com/%d9%88%d8%a7%d8%b1%d8%af%d8%a7%d8%aa-%db%b6%db%b0-%d9%87%d8%b2%d8%a7%d8%b1-%d8%aa%d9%86-%d8%b4%da%a9%d8%b1-%d8%b7%db%8c-%db%b4-%d8%b1%d9%88%d8%b2-%d8%a7%d8%ae%db%8c%d8%b1/


دبیر انجمن صنفی قند و شکر با بیان اینکه بخش خصوصی طی ۴ روز
اخیر حدود ۶۰ هزار تن شکر از هند وارد کرده، از مسئولان خواست
برای حل مشکل حملونقل چغندر کشاورزان خوزستانی تدابیر فوری اتخاذ

کنند.

 

 

بهمن دانایی در گفتوگو با خبرنگار مهر با اشاره به پهلوگیری کشتی
حامل ٣٣ هزارتن شکر در بندر امام در روز پنجشنبه و اینکه آیا
وارداتی که در حال انجام است منجر به کاهش نرخ این کالا خواهد
شد؟، گفت: حتماً همینطور خواهد بود و در روزهای آینده شاهد کاهش

نرخ این کالا در بازار خواهیم بود.

وی اضافه کرد: در حال حاضر حدود ٣ تا ۴ کشتی متعلق به شرکت
بازرگانی دولتی، در حال تخلیه است و دو کشتی نیز متعلق به ما است

ضمن اینکه شرکت بازرگانی دولتی چند کشتی نیز در راه دارد.

دبیر انجمن صنفی قند و شکر با بیان اینکه هفته آینده نیز ٢ الی ٣
کشتی حامل شکر وارد کشور خواهد شد، افزود: کارخانجات قند حدود
٨٠٠ هزار تن ثبت سفارش انجام داده اند که به تدریج وارد کشور

میشود.

دانایی افزود: روز سه شنبه گذشته نیز یک کشتی متعلق به بخش خصوصی
وارد کشور شده، شب چهارشنبه نیز یک کشتی پهلو گرفته که هر دوی
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این کشتیها متعلق به بخش خصوصی و از هند وارد شده است.

وی با بیان اینکه کشتیهایی که از هند می آیند نسبت به کشتیهایی
که از برزیل می آیند کوچکتر هستند، اضافه کرد: دو محمولهای که

اخیراً وارد کشور شده اند حامل ۶۰ هزار تن شکر هستند.

این فعال بخش خصوصی با اشاره به اینکه در حال حاضر نیز هیجانات
بازار مقداری فروکش کرده است، گفت: قیمت شکر با بسته بندی ٩٠٠
گرمی هنوز بالاست اما نرخ شکر فله فروکش کرده و در برخی مراکز
شهر، مغازهها این شکر را کیلویی تا ٣۵٠٠ تومان هم میدهند که

توزیع مویرگی دولت نیز در این زمینه بسیار مؤثر بوده است.

دانـایی اضـافه کـرد: علاوه بـر وارداتـی کـه درحـال انجـام اسـت،
کارخانجات نیشکر نیز در حال تولید هستند و چغندر پاییزه نیز در

حال برداشت است.

وی با اشاره به مشکلات بوجود آمده برای حمل چغندر کشاورزان
خوزستانی، تصریح کرد: متأسفانه این مساله گرفتاریهای زیادی برای

ما ایجاد کرده و مکاتبات بسیاری برای رفع آن انجام داده ایم.

دانایی توضیح داد: در بنادر بار بسیار زیاد است از طرفی برداشت
گندم نیز در حال انجام است بنابراین کامیونها در آنجا مشغول

هستند و در خوزستان کامیون به شدت کم است.

وی گفت: در حالی که چغندر یک موجود زنده است و اگر مقداری دیر
شود از بین میرود ما از وزارت جهاد کشاورزی، وزارت راه و شهرسازی
و استانداری خوزستان درخواست کرده ایم فوراً به این مساله رسیدگی

کنند.

دانایی درباره اینکه گفته میشود قیمت حمل نیز در خوزستان به شدت
ً وقتی تعداد کم باشد، تعدادی هم افزایش یافته است، افزود: معمولا
که هستند نرخهای حمل را بالا میبرند که مسئولان باید به این مساله

هرچه سریعتر رسیدگی کنند.

کد خبر ۴۶۲۴۷۲۶
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